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Koło Łowieckie 
Nr 26 „Bażant” w Łodzi Łódź 21.11.2024 r.

Szanowna Pani Marszałek 
Joanna Skrzydlewska

sekretariat.marszalek@lodzkie.pl

PETYCJA

W związku z powziętą informacją o rozpoczęciu procedowania Uchwały Sejmiku w sprawie tzw.
„Zielonego Pierścienia Aglomeracji Łódzkiej”, który wpisuje się w założenia proponowane przez
Ministerstwo  Klimatu  i  Środowiska  w  sprawie  tzw.  „lasów  o  wiodącej  funkcji  społecznej”.
Zwracamy się z prośbą o rozważenie wstrzymania podjęcia tej uchwały do czasu wyjaśnienie przez
Ministra Klimatu i Środowiska definicji „lasów społecznych”. Zmiany legislacyjne proponowane
przez  Ministra  Mikołaja  Dorożałę  są  niejasne  i  jako  przedstawiciele  organizacji  łowieckich
zrzeszonych w Polskim Związku Łowieckim reprezentujących Koła Łowieckie z terenu przyległego
do Miasta Łodzi na terenie których planowane są ww. obszary leśne, apelujemy do Pani Marszałek
o wstrzymanie podjęcia tej uchwały.

UZASADNIENIE

Koła  Łowieckie  są  organizacją  społeczną  zrzeszoną  w  Polskim  Związku  Łowieckim.
Działają  na  podstawie  Ustawy Prawo łowieckie  oraz  Statutu  PZŁ.  Wokół  Łodzi  działają  Koła
Łowieckie, które na rzecz polskiej przyrody działają nieprzerwanie od 1936 roku. Najważniejszym
ustawowym  celem  łowiectwa  jest  ochrona,  zachowanie  różnorodności  i  gospodarowanie
populacjami zwierząt łownych oraz ochrona i kształtowanie środowiska przyrodniczego. Ponadto
myśliwi  wykonują  różne  obowiązki  nałożone  przez  Państwo  między  innymi  poprzez  zadania
zlecone  przez  Wojewodę  (odstrzały  sanitarne)  walka  z  ASF,  Państwową  Inspekcję  Sanitarną
(poszukiwania  martwych  dzików)  oraz  inne  podmioty  publiczne.   W  codziennej  działalności
zajmują się ochroną pól okolicznych rolników przed nadmiernymi szkodami łowieckimi, szacują te
które  powstały  oraz  z  własnych  środków  płacą  odszkodowania  łowieckie.  Współpracują  ze
szkołami i  lokalnymi samorządami oraz współpracują z różnymi podmiotami przy ograniczeniu
populacji  zwierząt  dziko  żyjących  na  terenach  miejskich.  Nie  sposób  nie  docenić  wkładu
myśliwych  w lokalny rozwój  i  dbałość  o  przyrodę.  W związku  z  ogłoszeniem przez  Ministra
Klimatu i Środowiska naboru organizacji społecznych do zespołu  w sprawie wzmocnienia ochrony
lasów  o  wiodącej  funkcji  społecznej  wokół  miast:  Warszawa,  Kraków,  Gdańsk-Sopot-Gdynia,
Wrocław, Łódź, Poznań, Katowice, Bydgoszcz-Toruń, Szczecin organizacje łowieckie zgłosiły swój
akces do prac tego gremium. Z informacji  pozyskanych z tych spotkań wynika,  że w lasach o
wiodącej  funkcji  społecznej  nie  będzie  możliwości  wykonywania  polowania.  W  związku  z
powyższym  w  naszej  opinii  procedowanie  Uchwały  o  powołaniu  lasów  o  wiodącej  funkcji
społecznej bez umiejscowienia go w systemie prawnym oraz bez określenia zasad gospodarowania
tymi terenami jest procesem wadliwym i nie odnoszącym się do prawideł konsultacji społecznych. 
Nadmienić należy, że w przestrzeni medialnej pojawiały się już wypowiedzi Wiceministra Klimatu
i Środowiska Mikołaja Dorożały dotyczące zakazu polowania w lasach społecznych i dziwi brak
jednoznacznej  deklaracji  Ministerstwa  w  tej  sprawie,  a  ona  jest  dla  tutejszych  organizacji
łowieckich  kluczowa  w  dalszym  procedowaniu  zasięgu  tych  obszarów.   

mailto:sekretariat.marszalek@lodzkie.pl


Na  najbliższym  posiedzeniu  Sejmiku  Województwa  Łódzkiego  ma  być  procedowały  projekt
stworzenia   Zielonego  Pierścienia  Aglomeracji  Łódzkiej,  który wpisuje  się  w  projekt  Ministra
Mikołaja  Dorożały.  W związku z  powyższym pragniemy zaznaczyć,  że zaniechanie gospodarki
łowieckiej na tak dużym obszarze będzie powodować ogromne straty na obszarze objętym jego
zasięgiem zwłaszcza w uprawach rolnych oraz migrację zwierząt na tereny miejskie. Walka z ASF
na tym obszarze zostanie również poważnie utrudniona. Nie prowadzenie gospodarki łowieckiej na
tym terenie zwielokrotni problemy z bytnością zwierząt dzikich na terenach min. Miasta Łodzi oraz
miejscowości objętych tym pierścieniem. Miasto Łódź już dzisiaj ma ogromny problem z dzikami
wałęsającymi się po całym mieście i powodującymi ogromne zagrożenie dla ludzi.

Przed podjęciem Uchwały w sprawie  Zielonego Pierścienia Aglomeracji Łódzkiej zwracamy się z
pytaniami:

Czy samorząd województwa w przypadku wprowadzenia na omawianym obszarze zakazu polowań
jest  przygotowany  na  zwiększenie  ilości  szacowanych  szkód  łowieckich  i  wypłatę  ogromnych
odszkodowań dla rolników? 

Czy  Samorząd  Województwa  przeanalizował  skutki  wyłączenia  tych  terenów  z  działalności
łowieckiej pod kątem walki z Afrykańskim Pomorem Świń?

Czy Samorząd Województwa konsultował ten projekt z rolnikami zamieszkującymi tereny objęte
Zielonym Pierścieniem?

Czy były prowadzone konsultacje z samorządowcami z tych terenów? Czy samorządowcy się na to
zgadzają, bo wprowadzenie pomysłów proponowanych przez Ministerstwo Klimatu i Środowiska i
Pana Ministra Mikołaja Dorożałę spowoduje brak możliwości rozwoju miejscowości wokół Łodzi.

  Biorąc pod uwagę powyższe, wnioskujemy o wstrzymanie prac nad procedowaniem Uchwały w
sprawie Zielonego Pierścienia Aglomeracji Łódzkiej do czasu wyjaśnienia jakim bytem prawnym
mają być lasy o wiodącej  funkcji  społecznej  i  czy Zielony Pierścień Aglomeracji  Łódzkiej  jest
tożsamy z propozycją Ministerstwa i jakie będą tu ograniczenia w prowadzeniu gospodarki min.:
łowieckiej, leśnej i rolnej? 

Z łowieckim pozdrowieniem Darz Bór 
Tomasz Warszawa

Prezes Koła

Do wiadomości :

Małgorzata  Grabarczyk –  Przewodnicząca  Prezydium  Sejmiku  Województwa  Łódzkiego
ks.info@lodzkie.pl
Adam Nowak Wiceminister Rolnictwa  sekretariat.nowak@minrol.gov.pl 
Dorota Ryl – Wojewoda Łódzki sekretariat@lodz.uw.gov.pl   
Bronisław Węglewski Izba Rolna Województwa Łódzkiego info@izbarolnicza.lodz.pl 
Eugeniusz Grzeszczak - Łowczy Krajowy pzlow@pzlow.pl
Marcin Możdżonek - Prezes Naczelnej Rady Łowieckiej biuro.nrl@pzlow.pl
Przemysław Kobacki Zarząd Okręgowy PZŁ w Łodzi   zo.lodz@pzlow.pl
Jacek Chudy Regionalny Dyrektor Lasów Państwowych w Łodzi  r  dlp@lodz.lasy.gov.pl
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Łódź 21.11.2024 r. 
K O Ł O  Ł O W I E C K I E  
N r  5 7  " C Z A P L A "  
99-120 Piątek, Rogaszyn 7 

NIP: 775-12-79-963 REGON: 610236302' 

Szanowna Pani Marszałek 
Joanna Skrzydlewska 

sekretariat.marszalek@, lodzkie.pl 

PETYCJA 

W związku z powziętą informacją o rozpoczęciu procedowania Uchwały Sejmiku w sprawie tzw. 
„Zielonego Pierścienia Aglomeracji Łódzkiej", który wpisuje się w założenia proponowane przez 
Ministerstwo Klimatu i Środowiska w sprawie tzw. „lasów o wiodącej funkcji społecznej". 
Zwracamy się z prośbą o rozważenie wstrzymania podjęcia tej uchwały do czasu wyjaśnienie przez 
Ministra Klimatu i Środowiska definicji „lasów społecznych". Zmiany legislacyjne proponowane 
przez Ministra Mikołaja Dorożałę są niejasne i jako przedstawiciele organizacji łowieckich 
zrzeszonych w Polskim Związku Łowieckim reprezentujących Koła Łowieckie z terenu przyległego 
do Miasta Łodzi na terenie których planowane są ww. obszary leśne, apelujemy do Pani Marszałek 
o wstrzymanie podjęcia tej uchwały. 

UZASADNIENIE 

Koła Łowieckie są organizacją społeczną zrzeszoną w Polskim Związku Łowieckim. 
Działają na podstawie Ustawy Prawo łowieckie oraz Statutu PZŁ. Wokół Łodzi działają Koła 
Łowieckie, które na rzecz polskiej przyrody działają nieprzerwanie od 1936 roku. Najważniejszym 
ustawowym celem łowiectwa jest ochrona, zachowanie różnorodności i gospodarowanie 
populacjami zwierząt łownych oraz ochrona i kształtowanie środowiska przyrodniczego. Ponadto 
myśliwi wykonują różne obowiązki nałożone przez Państwo między innymi poprzez zadania 
zlecone przez Wojewodę (odstrzały sanitarne) walka z ASF, Państwową Inspekcję Sanitarną 
(poszukiwania martwych dzików) oraz inne podmioty publiczne. W codziennej działalności 
zajmują się ochroną pól okolicznych rolników przed nadmiernymi szkodami łowieckimi, szacują te 
które powstały oraz z własnych środków płacą odszkodowania łowieckie. Współpracują ze 
szkołami i lokalnymi samorządami oraz współpracują z różnymi podmiotami przy ograniczeniu 
populacji zwierząt dziko żyjących na terenach miejskich. Nie sposób nie docenić wkładu 
myśliwych w lokalny rozwój i dbałość o przyrodę. W związku z ogłoszeniem przez Ministra 
Klimatu i Środowiska naboru organizacji społecznych do zespołu w sprawie wzmocnienia ochrony 
lasów o wiodącej funkcji społecznej wokół miast: Warszawa, Kraków, Gdańsk-Sopot-Gdynia, 
Wrocław, Łódź, Poznań, Katowice, Bydgoszcz-Toruń, Szczecin organizacje łowieckie zgłosiły swój 
akces do prac tego gremium. Z informacji pozyskanych z tych spotkań wynika, że w lasach 
0 wiodącej funkcji społecznej nie będzie możliwości wykonywania polowania. W związku 
z powyższym w naszej opinii procedowanie Uchwały o powołaniu lasów o wiodącej funkcji 
społecznej bez umiejscowienia go w systemie prawnym oraz bez określenia zasad gospodarowania 
tymi terenami jest procesem wadliwym i nie odnoszącym się do prawideł konsultacji społecznych. 
Nadmienić należy, że w przestrzeni medialnej pojawiały się już wypowiedzi Wiceministra Klimatu 
1 Środowiska Mikołaja Dorożały dotyczące zakazu polowania w lasach społecznych i dziwi brak 
jednoznacznej deklaracji Ministerstwa w tej sprawie, a ona jest dla tutejszych organizacji 
łowieckich kluczowa w dalszym procedowaniu zasięgu tych obszarów. 
Na najbliższym posiedzeniu Sejmiku Województwa Łódzkiego ma być procedowały projekt 
stworzenia Zielonego Pierścienia Aglomeracji Łódzkiej, który wpisuje się w projekt Ministra 



Mikołaja Dorożały. W związku z powyższym pragniemy zaznaczyć, że zaniechanie gospodarki 
łowieckiej na tak dużym obszarze będzie powodować ogromne straty na obszarze objętym jego 
zasięgiem zwłaszcza w uprawach rolnych oraz migrację zwierząt na tereny miejskie. Walka z ASF 
na tym obszarze zostanie również poważnie utrudniona. Nie prowadzenie gospodarki łowieckiej na 
tym terenie zwielokrotni problemy z bytnością zwierząt dzikich na terenach min. Miasta Łodzi oraz 
miejscowości objętych tym pierścieniem. Miasto Łódź już dzisiaj ma ogromny problem z dzikami 
wałęsającymi się po całym mieście i powodującymi ogromne zagrożenie dla ludzi. 

Przed podjęciem Uchwały w sprawie Zielonego Pierścienia Aglomeracji Łódzkiej zwracamy się 
z pytaniami: 

Czy samorząd województwa w przypadku wprowadzenia na omawianym obszarze zakazu polowań 
jest przygotowany na zwiększenie ilości szacowanych szkód łowieckich i wypłatę ogromnych 
odszkodowań dla rolników? 

Czy Samorząd Województwa przeanalizował skutki wyłączenia tych terenów z działalności 
łowieckiej pod kątem walki z Afrykańskim Pomorem Świń? 

Czy Samorząd Województwa konsultował ten projekt z rolnikami zamieszkującymi tereny objęte 
Zielonym Pierścieniem? 

Czy były prowadzone konsultacje z samorządowcami z tych terenów? Czy samorządowcy się na to 
zgadzają, bo wprowadzenie pomysłów proponowanych przez Ministerstwo Klimatu i Środowiska 
i Pana Ministra Mikołaja Dorożałę spowoduje brak możliwości rozwoju miejscowości wokół Łodzi. 

Biorąc pod uwagę powyższe, wnioskujemy o wstrzymanie prac nad procedowaniem Uchwały 
w sprawie Zielonego Pierścienia Aglomeracji Łódzkiej do czasu wyjaśnienia jakim bytem prawnym 
mają być lasy o wiodącej funkcji społecznej i czy Zielony Pierścień Aglomeracji Łódzkiej jest 
tożsamy z propozycją Ministerstwa i jakie będą tu ograniczenia w prowadzeniu gospodarki min.: 
łowieckiej, leśnej i rolnej? 

Małgorzata Grabarczyk - Przewodnicząca Prezydium Sejmiku Województwa Łódzkiego 
ks. info(c£>, łódzkie, pl 
Adam Nowak Wiceminister Rolnictwa sekretariat. nowak(a),minroL gor.pl 
Dorota Ryl - Wojewoda Łódzki sekretariat u lodz.uw.uov.pl 
Bronisław Węglewski Izba Rolna Województwa Łódzkiego infofó'izbarolnicza.lodz.pl 
Eugeniusz Grzeszczak - Łowczy Krajowy pzlow@,pzlow.pl 
Marcin Możdżonek - Prezes Naczelnej Rady Łowieckiej biuro.nrlfaipzlow.pl 
Przemysław Kobacki Zarząd Okręgowy PZŁ w Łodzi zo.lodz@;pzlow.pl 
Jacek Chudy Regionalny Dyrektor Lasów Państwowych w Łodzi rdlp(rt>lodz.lasy.uov.r>l 

monika.szydziak
Ołówek





monika.szydziak
Ołówek



monika.szydziak
Ołówek



monika.szydziak
Ołówek





Wojskowe Koło Łowieckie Łódź 21.11.2024 r.

nr 421 „Dzik” w Łodzi  

Szanowna Pani Marszałek 

Joanna Skrzydlewska

sekretariat.marszalek@lodzkie.pl

PETYCJA

W związku z powziętą informacją o rozpoczęciu procedowania Uchwały Sejmiku w sprawie tzw.

„Zielonego Pierścienia Aglomeracji Łódzkiej”, który wpisuje się w założenia proponowane przez

Ministerstwo  Klimatu  i  Środowiska  w  sprawie  tzw.  „lasów  o  wiodącej  funkcji  społecznej”.

Zwracamy się z prośbą o rozważenie wstrzymania podjęcia tej uchwały do czasu wyjaśnienie przez

Ministra Klimatu i Środowiska definicji „lasów społecznych”. Zmiany legislacyjne proponowane

przez  Ministra  Mikołaja  Dorożałę  są  niejasne  i  jako  przedstawiciele  organizacji  łowieckich

zrzeszonych w Polskim Związku Łowieckim reprezentujących Koła Łowieckie z terenu przyległego

do Miasta Łodzi na terenie których planowane są ww. obszary leśne, apelujemy do Pani Marszałek

o wstrzymanie podjęcia tej uchwały.

UZASADNIENIE

Koła  Łowieckie  są  organizacją  społeczną  zrzeszoną  w  Polskim  Związku  Łowieckim.

Działają  na  podstawie  Ustawy Prawo łowieckie  oraz  Statutu  PZŁ.  Wokół  Łodzi  działają  Koła

Łowieckie, które na rzecz polskiej przyrody działają nieprzerwanie od 1936 roku. Najważniejszym

ustawowym  celem  łowiectwa  jest  ochrona,  zachowanie  różnorodności  i  gospodarowanie

populacjami zwierząt łownych oraz ochrona i kształtowanie środowiska przyrodniczego. Ponadto

myśliwi  wykonują  różne  obowiązki  nałożone  przez  Państwo  między  innymi  poprzez  zadania

zlecone  przez  Wojewodę  (odstrzały  sanitarne)  walka  z  ASF,  Państwową  Inspekcję  Sanitarną
(poszukiwania  martwych  dzików)  oraz  inne  podmioty  publiczne.   W  codziennej  działalności

zajmują się ochroną pól okolicznych rolników przed nadmiernymi szkodami łowieckimi, szacują te
które  powstały  oraz  z  własnych  środków  płacą  odszkodowania  łowieckie.  Współpracują  ze

szkołami i lokalnymi samorządami oraz współpracują  z różnymi podmiotami przy ograniczeniu

populacji  zwierząt  dziko  żyjących  na  terenach  miejskich.  Nie  sposób  nie  docenić  wkładu

myśliwych  w lokalny rozwój  i  dbałość  o  przyrodę.  W związku  z  ogłoszeniem przez  Ministra

Klimatu i Środowiska naboru organizacji społecznych do zespołu  w sprawie wzmocnienia ochrony

lasów  o  wiodącej  funkcji  społecznej  wokół  miast:  Warszawa,  Kraków,  Gdańsk-Sopot-Gdynia,

Wrocław, Łódź, Poznań, Katowice, Bydgoszcz-Toruń, Szczecin organizacje łowieckie zgłosiły swój

akces do prac tego gremium. Z informacji  pozyskanych z tych spotkań  wynika,  że w lasach o

wiodącej  funkcji  społecznej  nie  będzie  możliwości  wykonywania  polowania.  W  związku  z

powyższym  w  naszej  opinii  procedowanie  Uchwały  o  powołaniu  lasów  o  wiodącej  funkcji

społecznej bez umiejscowienia go w systemie prawnym oraz bez określenia zasad gospodarowania

tymi terenami jest procesem wadliwym i nie odnoszącym się do prawideł konsultacji społecznych. 

Nadmienić należy, że w przestrzeni medialnej pojawiały się już wypowiedzi Wiceministra Klimatu

i Środowiska Mikołaja Dorożały dotyczące zakazu polowania w lasach społecznych i dziwi brak

jednoznacznej  deklaracji  Ministerstwa  w  tej  sprawie,  a  ona  jest  dla  tutejszych  organizacji

łowieckich  kluczowa  w  dalszym  procedowaniu  zasięgu  tych  obszarów.   

Na  najbliższym  posiedzeniu  Sejmiku  Województwa  Łódzkiego  ma  być  procedowały  projekt



stworzenia   Zielonego  Pierścienia  Aglomeracji  Łódzkiej,  który wpisuje  się  w  projekt  Ministra

Mikołaja Dorożały.  W związku z powyższym pragniemy zaznaczyć,  że zaniechanie gospodarki

łowieckiej na tak dużym obszarze będzie powodować  ogromne straty na obszarze objętym jego

zasięgiem zwłaszcza w uprawach rolnych oraz migrację zwierząt na tereny miejskie. Walka z ASF

na tym obszarze zostanie również poważnie utrudniona. Nie prowadzenie gospodarki łowieckiej na

tym terenie zwielokrotni problemy z bytnością zwierząt dzikich na terenach min. Miasta Łodzi oraz

miejscowości objętych tym pierścieniem. Miasto Łódź już dzisiaj ma ogromny problem z dzikami

wałęsającymi się po całym mieście i powodującymi ogromne zagrożenie dla ludzi.

Przed podjęciem Uchwały w sprawie  Zielonego Pierścienia Aglomeracji Łódzkiej zwracamy się z
pytaniami:

Czy samorząd województwa w przypadku wprowadzenia na omawianym obszarze zakazu polowań
jest  przygotowany  na  zwiększenie  ilości  szacowanych  szkód  łowieckich  i  wypłatę  ogromnych

odszkodowań dla rolników? 

Czy  Samorząd  Województwa  przeanalizował  skutki  wyłączenia  tych  terenów  z  działalności

łowieckiej pod kątem walki z Afrykańskim Pomorem Świń?

Czy Samorząd Województwa konsultował ten projekt z rolnikami zamieszkującymi tereny objęte
Zielonym Pierścieniem?

Czy były prowadzone konsultacje z samorządowcami z tych terenów? Czy samorządowcy się na to

zgadzają, bo wprowadzenie pomysłów proponowanych przez Ministerstwo Klimatu i Środowiska i

Pana Ministra Mikołaja Dorożałę spowoduje brak możliwości rozwoju miejscowości wokół Łodzi.

  Biorąc pod uwagę powyższe, wnioskujemy o wstrzymanie prac nad procedowaniem Uchwały w

sprawie Zielonego Pierścienia Aglomeracji Łódzkiej do czasu wyjaśnienia jakim bytem prawnym

mają  być  lasy o wiodącej  funkcji  społecznej i  czy Zielony Pierścień  Aglomeracji  Łódzkiej  jest

tożsamy z propozycją Ministerstwa i jakie będą tu ograniczenia w prowadzeniu gospodarki min.:

łowieckiej, leśnej i rolnej? 

Darzbór

Sekretarz Koła 

 

Do wiadomości :

Małgorzata  Grabarczyk –  Przewodnicząca  Prezydium  Sejmiku  Województwa  Łódzkiego

ks.info@lodzkie.pl

Adam Nowak Wiceminister Rolnictwa  sekretariat.nowak@minrol.gov.pl 

Dorota Ryl – Wojewoda Łódzki sekretariat@lodz.uw.gov.pl   

Bronisław Węglewski Izba Rolna Województwa Łódzkiego info@izbarolnicza.lodz.pl 

Eugeniusz Grzeszczak - Łowczy Krajowy pzlow@pzlow.pl

Marcin Możdżonek - Prezes Naczelnej Rady Łowieckiej biuro.nrl@pzlow.pl

Przemysław Kobacki Zarząd Okręgowy PZŁ w Łodzi   zo.lodz@pzlow.pl

Jacek Chudy Regionalny Dyrektor Lasów Państwowych w Łodzi  r  dlp@lodz.lasy.gov.pl
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PETYCJA 

Szanowna Pani Marszałek 
Joanna Skrzydlewska 

sekrctarial.marszalek@lodzkie.pl 

\ , 7\\ 1:11 \...u 7 po,,7 1\t ą informacją o rozpoczęciu procedowania Uchwały Sejmiku w sprawie tzw. 
.. llefoncgo Ptcrscicnia Aglomeracji Lódzkiej", który wpisuje się w założenia proponowane przez 
Ministerstwo Klimatu i Środowiska w sprawie tzw. ,, lasów o wiodącej funkcji społecznej" . 
Zwr::icamy się z prośbą o rozważenie wstrzymania podjęcia tej uchwały do czasu wyjaśnienie przez 
~1 mistra Klimatu i Środowiska definicji „lasów społ~cznych" . Zmiany legislacyjne proponowane 
przez Ministra M ikołaja Dorożalę są niejasne i jako przedstawiciele organizacji łowieckich 
zrzeszonych w Polskim Związku Łowieckim reprezentujących Koła Łowieckie z terenu przyległego 
do Miasta Lodzi na terenie których planowane są ww. obszary leśne, apelujemy do Pani Marszałek o 
,,·strzymanie podjęc ia tej uchwały. 

UZASADNIENIE 

Koła Lowieckie są organizacją społeczną zrzeszoną w Polskim Związku Łowieckim . 
Działają na podstawie Ustawy Prawo łowieckie oraz Statutu PZŁ. Wokół Łodzi działają Koła 
Lowieckie, które na rzecz polskiej przyrody działają nieprzerwanie od 1936 roku. Najważniejszym 
ustawowym celem łowiectwa jest ochrona, zachowanie różnorodności i gospodarowanie 
populacjami zwierząt łownych oraz ochrona i kształtowanie środowiska przyrodniczego. Ponadto 
myśliwi wykonują różne obowiązki nałożone przez Państwo między innymi poprzez zadania 
zlecone przez Wojewodę (odstrzały sanitarne) walka z ASF, Państwową Inspekcję Sanitarną 
(poszukiwania martwych dzików) oraz inne podmioty publiczne. W codziennej działalności zajmują 
się ochroną pól okolicznych rolników przed nadmiernymi szkodami łowieckimi, szacują te które 
powstały oraz z własnych środków płacą odszkodowania łowieckie. Współpracują ze szkołami i 
lokalnymi samorządami oraz współpracują z różnymi podmiotami przy ograniczeniu populacji 
zwierząt dziko żyjących na terenach miejskich. Nie sposób nie docenić wkładu myśliwych w lokalny 
rozwój i dbałość o przyrodę . W związku z ogłoszeniem przez Ministra Klimatu i Środowiska naboru 
organizacji społecznych do zespołu w sprawie wzmocnienia ochrony lasów o wiodącej funkcji 
społecznej wokół miast: Warszawa, Kraków, Gdańsk-Sopot-Gdynia, Wrocław, Łódź, Poznań, 
Katowice, Bydgoszcz-Toruń, Szczecin organizacje łowieckie zgłosiły swój akces do prac tego 
gremium. Z informacji pozyskanych z tych spotkań wynika, że w lasach o wiodącej funkcji 
społecznej nie będzie możliwości wykonywania polowania. W związku z powyższym w naszej opinii 
procedowanie Uchwały o powołaniu lasów o wiodącej funkcji społecznej bez umiejscowienia go w 
systemie prawnym oraz bez określenia zasad gospodarowania tymi terenami jest procesem wadliwym 
i nie odnoszącym się do prawideł konsultacji społecznych . 
~admienić należy, że w przestrzeni medialnej pojawiały się już wypowiedzi Wiceministra Klimatu i 
Srodowiska Mikołaja Dorożały dotyczące zakazu polowania w lasach społecznych i dziwi brak 
jednoznacznej deklaracji Ministerstwa w tej sprawie, a ona jest dla tutejszych organizacji łowieckich 
kluczowa w dalszym procedowaniu zasięgu tych obszarów. 



Na n:i_1bl11s1> 111 p<):-.1cJ , rn1u Sc.1111iku Województwa Lódzkicgo ma być procedowały projekt 
~t,vNll.' 111,1 / 1cl()11q :n P1c rś c 1 c 11i n /\ glomcrncj i Lódzkicj , który wpisuje si~ w projekt Ministra 
i'- I 1k0lc1i;:1 Dor\~i al~· \V 1w1q 1,ku 1. powytc;;zym pragniemy zaznaczyć, że zaniechanie gospodarki 
ilm 1cd1q n,1 1:1k Ju iym Clbs1ai7.c b\·dzic powodować ogromne straty na obszarze objętym jego 
z..1:-tq~!1t.: m I:\\ las1c1a w uprawach rolnych oraz migrację zw i erząt na tereny miejskie . Walka z ASF 
n:1 l) m nbs7llt7c 1osta111l.'. równi eż poważnie utrudni ona. N ie prowadzenie gospodarki łowieckiej na 
t) 111 1crc n1c l\\'1clokrot111 problemy z by tnośc i ą zw i e rząt dzikich na terenach min. Miasta Łodzi oraz 
miej scowości ob_1~tych tym pierścieniem . Miasto Łódź już dzisiaj ma ogromny problem z dzikami 
\\·ah;s:i_1qc~1rn1 si<; po ca ł ym mieśc i e i powodujący mi ogromne zagrożenie dla ludzi . 

Przt"d podj \ eicm Uchwały w sprawie Zielonego Pierśc ienia Aglomeracji Łódzkiej zwracamy się z 
pytaniami: 

Czy samorząd województwa w przypadku wprowadzenia na omawianym obszarze zakazu polowań 
jest przygotowany na zwiększenie ilości szacowanych szkód łowieckich i wypłatę ogromnych 
odszkodowai1 dla rolników? 

Czy Samorząd Województwa przeanalizował skutki wyłączenia tych terenów z działalności 
lo\\~eckiej pod kątem walki z Afrykańskim Pomorem Świń? 

Czy Samorząd Województwa konsultował ten projekt z rolnikami zamieszkującymi tereny objęte 
Zielonym Pierścieniem? 

Czy były prowadzone konsultacje z samorządowcami z tych terenów? Czy samorządowcy się na to 
zgadzają, bo wprowadzenie pomysłów proponowanych przez Ministerstwo Klimatu i Środowiska i 
Pana Ministra Mikołaja Dorożałę spowoduje brak możliwości rozwoju miejscowości wokół Łodzi . 

B i orąc pod uwagę powyższe, wnioskujemy o wstrzymanie prac nad procedowaniem Uchwały w 
sprawie Zielonego Pierścienia Aglomeracji Łódzkiej do czasu wyjaśnienia jakim bytem prawnym 
mają być lasy o wiodącej funkcji społecznej i czy Zielony Pierścień Aglomeracji Łódzkiej jest 
tożsamy z propozycją Ministerstwa i jakie będą tu ograniczenia w prowadzeniu gospodarki min.: 
łowieckiej , leśnej i rolnej? 

Darzbór 
Z upoważnienia arządu Koła 

Mładti~ 
Do wiadomości : 

Małgorzata Grabarczyk - Przewodnicząca Prezydium Sejmiku Województwa Łódzkiego 

ks. in(o@lod;.ki e.ol 
Adam Nowak Wiceminister Rolnictwa sekretnriat.11owak@mi11rol.go1,'.pl 
Dorota Rył- Wojewoda Łódzki sekretariat@lodz.uw.!wv.pl 
Bronisław Węglewski Izba Rolna Województwa Łódzkiego info@izbarolnicza.lodz.pl 
Eugeniusz Grzeszczak - Łowczy Krajowy pzlow@ pzlow.pl 
Marcin Możdżonek - Prezes Naczelnej Rady Łowieckiej biuro.nrl@pzlow.pl 
Przemysław Kobacki Zarząd Okręgowy PZŁ w Łodzi zo.lodz@pzlow.pl 
Jacek Chudy Regionalny Dyrektor Lasów Państwowych w Łodzi rdlp@lodz.lasv.gov.nl 

monika.szydziak
Ołówek





monika.szydziak
Ołówek







monika.szydziak
Ołówek



monika.szydziak
Ołówek



monika.szydziak
Ołówek





monika.szydziak
Ołówek

monika.szydziak
Ołówek



monika.szydziak
Ołówek

monika.szydziak
Ołówek



monika.szydziak
Ołówek



{ "type": "Document", "isBackSide": false }


{ "type": "Document", "isBackSide": false }

		2024-11-23T15:25:36+0100
	Krzysztof Kaczała




